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2008年7月17日，日内瓦
	文号：

电话：
传真：
	电信标准化局第228号通函

TSB Policy/FG ICT&CC

+41 22 730 5808
+41 22 730 5853
	-
致国际电联各成员国主管部门；
-
致ITU-T部门成员；
-
致ITU-T部门准成员；
-
有关ICT和气候变化专题研讨会的
与会代表


	电子
邮件：
	tsbspd@itu.int  
	抄送：
-
ITU-T各研究组正副主席；
-
电信发展局主任；
-
无线电通信局主任




	事由：
	-
成立ITU-T新的、有关ICT和气候变化的焦点组；
-
关于于2008年9月1-3日在日内瓦举行首次会议的通知


尊敬的先生/女士：
1
我非常高兴地通知您，国际电联电信标准化顾问组（TSAG）在于2008年7月2-9日在日内瓦举行的会议上成立了ITU-T有关ICT和气候变化的焦点组（FG ICT&CC）。
FG ICT&CC对国际电联成员国、部门成员、部门准成员以及任何来自国际电联成员国的、有意为该组工作贡献力量的个人开放。我们特别鼓励参加过国际电联有关ICT和气候变化的两次专题研讨会的专家参加该小组。为了注册参加该小组并为了便于今后就其活动交换信函，请将电子邮件发至tsbspd@itu.int，并在事由行填写“Subscribe”（登记），在邮件正文列明贵方的详细联系方式。
2
目前人们估计信息通信技术（ICT）占全球温室气体（GHG）排放量的百分之2-3。随着ICT的更为广泛的应用，这一比例可能进一步提高。与此同时，在人们努力抗击环境变化的过程中，ICT可以发挥关键作用，并成为其它各经济和社会部门全面限制并最终减少GHG排放的有效工具。
3
为了进一步审议ICT与气候变化之间的联系，ITU-T率先于2008年4月15-16日在日本京都和2008年6月17-18日在英国伦敦举行了两次国际电联有关ICT和气候变化的专题研讨会，构成国际电联在此领域出台的一项重大新举措的内容之一。近500名专家出席了上述两次专题研讨会（包括远程参与会议的专家）。下述网站提供这两次专题研讨会的主席报告、会议摘要记录以及相关演讲：www.itu.int/ITU-T/climatechange。专题研讨会就国际电联应在此领域进一步采取的行动提出了建议，并特别建议ITU-T成立一个焦点组，就利用ICT减少GHG排放和ITU-T建议书的落实的评估方法开展研究。现已通过TD/612号文件向TSAG报告了上述专题研讨会的成果。
4
TSAG决定成立有关ICT和气候变化的焦点组（FG ICT&CC）并立即生效。TSAG批准的有关该焦点组的职责范围见附件1。该焦点组将按照ITU-T A.7建议书规定的程序开展工作。按照2004年世界电信标准化全会（WTSA-04）第22号决议赋予的权力，TSAG将是该焦点组的上级组织。
5
按照目前计划，FG ICT&CC将定期举行面对面和远程会议，以实现于2009年4月完成其工作的目标。该焦点组的首次会议将于2008年9月1-3日在日内瓦国际电联总部举行，第一天的会议将于上午9时30分开始（代表注册工作从8点30分开始）。会议在线注册的网址为：www.itu.int/ITU-T/focusgroups/climate/index.html。请注意，所有与会代表均需通过国际电联Montbrillant办公楼（2 Rue Varembe）入口处进入会议厅。
下列网址提供有关国际电联的实用信息：http://www.itu.int/SG-CP/info/togeneva.html。有关会议室的安排信息将在国际电联的电视屏幕上显示。
讨论将仅用英文进行。
本函附件2中有一份酒店确认单（酒店清单见http://www.itu.int/travel/），供参考。
6
请将按照该焦点组的职责范围（附件1）提交的输入文件寄至Fixit@itu.int。所有文件均将发布在下列FG ICT&CC的网站上：http://www.itu.int/ITU-T/focusgroups/climate/index.html。
7
TSAG已任命来自英国英国电信公司的Dave Faulkner先生为FG ICT&CC的主席，并任命来自日本NTT的Yoh Somemura先生、来自韩国的Sung-Chul Kang先生和来自美国的Franz Zichy先生为该焦点组的副主席。其它区域性集团可以指定其它官员。Faulkner先生建议在首次会议举行之前利用远程协作工具进行初次磋商，因此请贵方尽快表明是否有兴趣参与磋商并进行登记。
8
我们谨在此提醒您，一些国家的公民需要获得签证才能入境瑞士并在此逗留。在此情况下，签证必须向驻贵国的瑞士代表机构（使馆或领事馆）申请和领取。如贵国没有此类机构，则请向驻离贵国最近的国家的此类机构申请并领取。如果国际电联成员国、部门成员或部门准成员遇到了问题，国际电联可根据他们向电信标准化局提出的正式请求与相关瑞士当局接触，以为发放签证提供方便。应通过您所代表的主管部门或公司发出的正式信函提交签证申请。该函必须说明您的姓名、职务和出生日期以及护照号码和护照颁发日期和截止日期。该函必须附有一份您的护照中有关个人细节各页的复印件以及已经填妥的报名表，而且必须通过传真（传真号码：+41 22 730 5853）或电子邮件（tsbreg@itu.int）发至电信标准化局，并在上面注明“visa request”（“签证申请”）。请注意，国际电联至少需要一周时间来处理发放签证所需的各种文件。另请注意，国际电联仅能向国际电联成员国、国际电联部门成员或国际电联部门准成员的代表提供帮助。
顺致敬意！


电信标准化局主任
马尔科姆·琼森
附件：2件
ANNEX 1
(to TSB Circular 228)
Terms of Reference of the FG on ICTs and Climate Change
1. Scope

The Focus Group, established in accordance with ITU-T Rec A.7, will identify from the standardization viewpoint, within the competences of ITU-T, the impact of ICTs on Climate Change, in particular the reduction of ICT’s own emissions over their entire lifecycle (direct impact), the mitigation that follows through the adoption of ICTs in other relevant sectors (indirect impact), and the monitoring of relevant climate parameters.

2. Rationale

As demonstrated during the ITU Symposia on ICTs and Climate Change, held in Kyoto 15-16 April and London, June 17-18, ICT has three major relationships with Climate Change:

· ICTs are contributing directly to Climate Change, in particular to the production of Greenhouse Gases (GHG) (e.g. power consumption, proliferation of ICT devices, recycling of material, etc.);

· ICTs can also be applied in various sectors of industry, to reduce the impact of their operations on climate change, for instance by substituting for travel;

· ICTs can also be used to monitor climate parameters (e.g. networks for environmental monitoring, Ubiquitous Sensor Networking),

From the standardization perspective, the overall objective is to develop international standards in these three areas to contribute to the reduction of climate change.

3. FG Objectives

The FG should analyze and identify gaps in the areas of definitions, general principles, methodology and appropriate tools to characterize the impact of ICTs on Climate Change and support the development of appropriate international standards.

4. Relations in and outside ITU-T

The FG should work in close collaboration with all ITU-T Study Groups (e.g. through collocated meetings, see section 10), for instance on the coordination of tutorials and workshops.

In order to avoid duplication and overlap of work, the FG should also cooperate and coordinate its work with the other activities such as the ITU World Telecommunication Policy Forum (WTPF-09) and ITU sectors
 (ITU-R, ITU-D),
 and with other relevant bodies outside ITU​-T (SDOs, Fora/Consortia, regulators, policy-makers) in accordance with ITU-T Rec A.7.

5. Specific tasks and deliverables

5.1 Definitions

The FG, based on existing terms and definitions used in ITU, should:

· identify the terms and definitions (including units, see section 5.3) needed to analyze the three major relationships between ICTs and Climate Change;

· identify differences between existing terms and definitions;

· develop and propose new definitions where necessary (gaps).

Deliverable: Report on terms and definitions, September 2008
5.2 “Gap analysis”

The FG should:

· analyze the energy-saving measures that ICTs would have, directly and indirectly (e.g. on transport), on Climate Change;

· identify which measures need to be standardized;

· perform a “gap analysis”
 of these measures, based on the ongoing activities inside and outside ITU-T;

· develop and propose a roadmap for future work within ITU-T.
Deliverable: Report on the “gap analysis” and proposed roadmap, December 2008.

5.3 Methodology

The FG should develop a methodology to describe and estimate present and future user energy consumption of ICTs over their entire life-cycle.
This should include:

· a calculation methodology of energy consumption saved through ICT utilization;

· the definition of basic units relevant to the cases considered; 

· the identification, gathering and processing of relevant parameters (e.g. user behaviour);

· the principles and tools to measure and evaluate the results;

· a list of examples of the uses of how ICTs can replace or displace other energy-consuming technologies/uses;

· analysis of existing standards and a proposal for development of new standards, if needed.

Deliverable: Report on Methodology: Interim report, December 2008; Final March 2009

5.4 Direct and indirect impact of ITU-T standards

The FG should develop tools (e.g. Checklists) and guidelines to allow ITU-T SGs to evaluate, for each Question, the possible future CO2E (carbon dioxide equivalent) reduction of technologies in terms of direct emissions from ICTs and possible savings in terms of Climate Change mitigation from the use of ICTs.

Deliverable: Proposed Tools and Guidelines, December 2008.
6. Conveners

Chairman and Vice-Chairman will be appointed by TSAG.

7. Participation

See clause 3 of ITU-T Rec A.7.

8. Administrative support

See clause 5 of ITU-T Rec A.7.

9. General financing of the FG

See clauses 4 and 10.2 of ITU-T Rec A.7.

10. Meetings

The FG should use remote collaboration (for instance, by establishing a ‘wiki’) to the maximum extent, and collocation with existing meetings (e.g. SGs), to minimise its own emissions, and to reduce the impact on its budget. 

11. Milestones and duration of the FG

The following milestones are proposed:
- Establishment of the FG: TSAG meeting, July 2008

- Start of the work by correspondence: immediately after TSAG

- First physical meeting of the FG: September 2008

- Deliverables according to section 5: 

- 5.1: September 2008


- 5.2 and 5.4: December 2008


- 5.3: March 2009

- Termination of the FG work: April 2009

- Final report to the parent group: to be defined.

12. Parent Group

TSAG: under the powers granted in WTSA-04 Resolution 22. 

__________________

ANNEX 2
(to TSB Circular 228)

	This confirmation form should be sent direct to the hotel of your choice
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INTERNATIONAL TELECOMMUNICATION UNION
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TELECOMMUNICATION STANDARDIZATION SECTOR


1st FG ICT&CC Meeting   from    -------------------------  to ----------------------- in Geneva
Confirmation of the reservation made on (date) -------------------------   with (hotel)   --------------------------------
at the ITU preferential tariff 
------------ single/double room(s)

arriving on (date) ---------------------------  at (time)  -------------  departing on (date) -------------------------------

Family name    -----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
First name        ------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Address            ------------------------------------------------------------------------        Tel: ------------------------------
-----------------------------------------------------------------------------------------         Fax: -------------------------------

-----------------------------------------------------------------------------------------      E-mail: -----------------------------

Credit card to guarantee this reservation:        AX/VISA/DINERS/EC  (or other) ---------------------------------
No. --------------------------------------------------------         valid until      -------------------------------------------------
Date ------------------------------------------------------      Signature        ------------------------------

� 	ITU-wide collaboration and cooperation strategies should also be considered given the high priority nature of climate change across the entire Union.


�   The FG should take into account the existing Resolutions, Recommendations, Reports and Handbooks of the ITU-R and ITU-D Sectors.


� 	In this context, “gap analysis” is taken to be a study of the current work on ICTs and climate change being undertaken by standards development organisations and an evaluation of which issues are not receiving sufficient attention, or of required tools and metrics that are not sufficiently well-developed.





	Place des Nations
	Telephone
+41 22 730 51 11
	Telex 421 000 uit ch
	E-mail:
itumail@itu.int 

	CH-1211 Geneva 20
	Telefax
Gr3:
+41 22 733 72 56
	Telegram ITU GENEVE
	www.itu.int 

	Switzerland
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+41 22 730 65 00
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